
 
 

Kommunstyrelsens 
arbetsutskott 
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2025-01-29  

 

  
 

    Utdragsbestyrkande 

 

Plats och tid Rådslaget, Rådhuset, Alingsås Paragrafer §§2-17 
 kl. 09:30-11:46 
  
Beslutande  Inger Carlborg (M) (ordförande) 

Peter Norlander (S) (vice ordförande) 
Anita Hedén Unosson (S) 
Pamela Nilsson Ludvigsson (S) 
Lady France Mulumba (KD) 
Jens Christian Berlin (L) 
Mats Bjelkemyr (SD) 

  
  
  
Övriga deltagare Ulrika Månsson (kommunsekreterare) 

Maria Standar (kommundirektör) 
Simon Lindau (punkt A och B, ekonomichef) §2 
Peter Öfverström (punkt A, koncernredovisningschef) §2 
Agneta Hägg Knape (punkt C och D, lokalstrateg) §2 
Helena Balte (punkt C, barn- och ungdomsförvaltningen, förvaltningschef) §2 
Elisa Johansson (punkt E, planarkitekt) §2 
Åsa Jönsson (punkt E, planchef) §2 
Markus Thunberg (punkt E och F, enhetschef strategisk samhällsplanering) 
§2 

  
Utses att justera Peter Norlander 
  
Justeringens plats och 
tid 

Protokollet justeras på distans. 

  
 

Sekreterare  
 Ulrika Månsson 

Ordförande  
 Inger Carlborg (M)  

Justerande  
 Peter Norlander  
 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits på Alingsås kommuns digitala anslagstavla.      
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§ 2 Information och överläggningar 
§ 3 Sammanställd budget 2025-2027 
§ 4 Reviderad låneram 
§ 5 Revidering finanspolicy för Alingsås kommun 
§ 6 Upphävande av kvalitetsstrategi för Alingsås kommun 
§ 7 Upphävande av policy för ekonomistyrning 
§ 8 Upphävande av hållbarhetspolicyn 
§ 9 Reviderade ägardirektiv för Alingsås Energi 

§ 10 
Svar på motion gällande att införa detektionsverktyg av barnpornografiskt 
material på kommunens datorer - Annika Qarlsson (C) och Heidi Hankanen 
Ängberg (C) 

§ 11 Svar på motion gällande ställplatser för husbilar - Kjerstin Hansson (SD) 

§ 12 Svar på motion gällande friskvårdssatsning med fokus på klimakteriet - 
Sanna Dabolins (V) och Martin Lindberg (V) 

§ 13 Beslut om genomförande av läktare, Alströmervallen 
§ 14 Planprioritering för 2025-2026 

§ 15 Begäran om avvikelse från dygnsvila inom funktionshinderområdet i bilaga J 
till Allmänna bestämmelser 

§ 16 Beslut om projektering Nolhaga förskola 
§ 17 Ansökan om planbesked - Alingsås Hill 3 
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§ 2 
Information och överläggningar 

Ärendebeskrivning 
A/ Reviderad låneram 
B/ Revidering av finanspolicy 
C/ Beslut om projektering Nolhaga förskola 
D/ Beslut om genomförande av läktare på Alströmervallen 
E/ Ansökan om planbesked - Alingsås Hill 3 
F/ Information om dialog med bygg- och fastighetsägare den 6 februari 
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§ 3  2024.027 KS   
Sammanställd budget 2025-2027  
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott enas om att bordlägga ärendet.  
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§ 4  2024.389 KS   
Reviderad låneram  
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige beslutade den 25 maj 2022, § 121, att kommunstyrelsen ges rätt att 
omsätta lån och öka kommunens låneskuld till totalt 5,0 miljarder kronor.  
  
Kommunfullmäktige beslutade den 6 november 2024, § 151, att fastställa investeringsbudget 
för ombyggnation av Nolhaga reningsverk på 2,5 miljarder kronor.  
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 14 januari 2025 lämnat följande yttrande: 
 
Av underlagen till beslut om fastställande av budget för ombyggnation av Nolhaga 
reningsverk framgick nedan:  
 
”Den finansiella konsekvensen av föreslaget beslut innebär att kommunen kommer behöva 
avyttra värdepappersinnehav samt låna medel för att kunna finansiera projektet. Ett 
investeringsprojekt av denna storlek kommer påverka kommunkoncernens finansiella 
ställning med en ökad skuldsättning som följd. Kommunledningskontoret ser dock att detta är 
hanterbart och att investeringen är nödvändig. Kostnadsmässigt är det VA-kollektivet som 
kommer belastas med bland annat räntor och avskrivningar och det kommer därmed inte 
påverka skattekollektivet rent kostnadsmässigt.” 
  
Nuvarande låneram är på 5,0 miljarder kronor och nuvarande låneskuld är på ungefär 3,8 
miljarder kronor.  
  
Kommunledningskontoret har nogsamt räknat på olika finansieringslösningar för kommunens 
kommande finansiering tillsammans med finansiella rådgivare samt kommunens långivare, 
Kommuninvest. Kommunen ser ett finansieringsbehov av ungefär en halv miljard kronor per 
år från och med 2025 och framåt under resten av 2020-talet. Under år 2025 föreslås det 
finansieras i första hand genom tillgängliga likvida medel och avyttring av värdepapper i 
likviditetesportföljen (ungefär 200 mnkr). Från år 2026 och framåt kommer kommunen ha 
behov av att uppta lån om ungefär en halv miljard per år. Samtidigt har både koncernen 
Alingsås Energi och koncernen Alingsåshem lånebehov för att kunna finansiera sina 
kommande investeringar. 
  
För kommunens del så beräknas upplåningen gå till att finansiera investeringarna inom VA-
verksamheten, vilket innebär att den medföljande räntekostnaden kommer att belasta 
avgiftskollektiven inom VA-verksamheten och inte den skattefinansierade delen i kommunen.  
  
Kommunen har för tillfället en genomsnittlig räntenivå på låneportföljen på drygt två procent 
och den förväntas stiga till drygt tre procent inom en treårsperiod. Kommunen har idag en 
välstrukturerad låneportfölj med fasträntelån och utan räntederivat där ungefär 20 procent av 
lånen förfaller varje år under kommande femårsperiod med ett förfallodatum på våren och ett 
på hösten. Det innebär en genomsnittlig ränte- och kapitalbindning på ungefär 2,5 år. För att 

5



Kommunstyrelsens 
arbetsutskott 
Protokoll 
  
2025-01-29  

 

  
 
 

 
    Utdragsbestyrkande 

 

ytterligare sprida riskerna för snabba ränteförändringar kommer kommunledningskontoret att 
sprida ut låneförfallen till fler gånger per år i samband med att skuldportföljen ökar i storlek. 
  
Kommunledningskontoret föreslår en höjd låneram till 7,0 miljarder kronor för att säkra 
finansieringen av kommunkoncernens investeringar under 2020-talet.  
 

Beslut 
Förslag till beslut i kommunfullmäktige  
Kommunstyrelsen ges rätt att omsätta lån och öka kommunens låneskuld till totalt 7 miljarder 
kronor. 
 

   

Anteckning 
Lady France Mulumba (KD) lämnar följande protokollsanteckning: 
Det framgår av handlingarna att kommunfullmäktige beslutade den 25 maj 2022 att 
kommunstyrelsen ges rätt att öka kommunens låneskuld till totalt 5,0 mdkr. Nu beräknas den 
prognostiserad låneskulden för kommunkoncernen vid utgången av år 2029 uppgå till ca 6,7 
mdkr. 
För att klara av vissa stora investeringsprojekt kommer vi självklart behöva låna mer. Vi 
behöver till exempel bygga klart reningsverket samt avsluta andra projekt av vikt för vår 
kommun. Däremot så är vi kristdemokrater bekymrade över denna konstanta ökning av 
låneskulden då vi anser att det finns möjlighet att hämta in del av pengarna från annat håll än 
att fortsätta driva på löneskulden. Till exempel genom avyttring av visst fastighetsbestånd. 
 
Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse - Reviderad låneram för Alingsås kommun 
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§ 5  2024.483 KS   
Revidering finanspolicy för Alingsås kommun  
Ärendebeskrivning 
Nuvarande finanspolicy antogs av kommunfullmäktige den 27 oktober 2021, § 204. EU har 
beslutat att revidera sitt regelverk för hur finansiella bolag behöver redovisa hållbarhet och 
det kommer börja gälla under år 2025. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 14 januari 2025 lämnat följande yttrande: 
 
Kommunledningskontoret har i dialog med kommunens finansiella rådgivare diskuterat olika 
alternativ till finansiering av kommunkoncernens kommande investeringar samt hantering av 
kommunens pensionsskuld. Kommunledningskontoret föreslår att nuvarande 
likviditetsportfölj avyttras i sin helhet och används till att finansiera kommande investeringar. 
Vidare föreslås att tillgångarna i överlikviditetsportföljen flyttas över till pensionsportföljen för 
att närma oss full täckning av pensionsskulden. Det innebär konkret att pensionsportföljen 
blir större och samlat uppgår till ungefär 1 mdkr. Syftet med dessa placeringar är att möta 
kommande pensionsutbetalningar. Detta föranleder dock inga förslag på revideringar i 
finanspolicyn då kommunledningskontoret bedömer att det är fördelaktigt att fortsatt ha 
möjlighet att ha tre olika placeringsportföljer i framtiden om den finansiella situationen 
förändras.  
  
Den största föreslagna förändringen i den reviderade finanspolicyn är stycket om hållbarhet 
baserat på de förändrade direktiven från EU. Den bakomliggande tanken med förändringen 
är att inte enbart välja bort bolag som befinner sig i icke hållbara branscher utan för att 
möjliggöra en förändring över tid tros det vara mer effektivt att ställa krav på bolag som idag 
inte är hållbara att de ska röra sig i rätt riktning. I grund och botten kommer kravställan på 
exempelvis fonder vara att om man ska kalla sig etisk eller hållbar måste man ha så kallade 
omställningsbolag i fonden. Omställningsbolag är bolag som verkar i en bransch som inte 
klassas som hållbar men som ligger i framkant, exempelvis ett oljebolag som investerar 
mycket för att gå över till förnybar energiproduktion. Dessa förändringar från EU innebär att 
om vi inte justerar finanspolicyn kommer vi antingen tvingas bryta mot nuvarande policy eller 
inte ha några placeringsalternativ då fondernas innehav kommer förändras. 
  
Under samma avsnitt föreslås cannabis inkluderas som en icke hållbar bransch i 
exkluderingen med tanke på de senaste årens legaliseringar i diverse länder. Det föreslås 
även hårdare skrivningar kring kontroversiella vapen, vilket ligger i linje med hur flera fonder 
väljer att agera redan idag.  
  
Kommunledningskontoret föreslår även att ändra normalfördelningen i allokeringen i 
pensionsportföljen men det påverkar inte nuvarande strategi utan enbart uppföljningen mot 
jämförelseindex. 
  
En förändring föreslås i avsnittet som handlar om skuldförvaltning och det är att sänka 
maximal tillåten andel låneförfall inom 12 månader från 50 procent till 40 procent för att vara 
något mer restriktiva med tanke på den högre skuldsättningen framöver. Nuvarande 

7



Kommunstyrelsens 
arbetsutskott 
Protokoll 
  
2025-01-29  

 

  
 
 

 
    Utdragsbestyrkande 

 

låneportfölj har ungefär 20 procent förfall de närmsta 12 månaderna och det planeras inte att 
förändras. 
 

Beslut 
Förslag till beslut i kommunfullmäktige  
Reviderad finanspolicy för Alingsås kommun antas. 
 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Revidering av finanspolicy för Alingsås kommun 
• Reviderad finanspolicy för Alingsås kommun med markerade ändringar 
• Reviderad finanspolicy för Alingsås kommun 
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§ 6  2024.493 KS   
Upphävande av kvalitetsstrategi för Alingsås kommun  
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott enas om att bordlägga ärendet. 
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§ 7  2024.502 KS   
Upphävande av policy för ekonomistyrning  
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott enas om att bordlägga ärendet. 
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§ 8  2024.495 KS   
Upphävande av hållbarhetspolicyn  
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott enas om att bordlägga ärendet. 
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§ 9  2024.494 KS   
Reviderade ägardirektiv för Alingsås Energi  
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott enas om att bordlägga ärendet. 
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§ 10  2024.474 KS   
Svar på motion gällande att införa detektionsverktyg av 
barnpornografiskt material på kommunens datorer - Annika Qarlsson (C) 
och Heidi Hankanen Ängberg (C)  
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott enas om att bordlägga ärendet. 
 

 

13



Kommunstyrelsens 
arbetsutskott 
Protokoll 
  
2025-01-29  

 

  
 
 

 
    Utdragsbestyrkande 

 

§ 11  2024.314 KS   
Svar på motion gällande ställplatser för husbilar - Kjerstin Hansson (SD)  
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott enas om att bordlägga ärendet. 
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§ 12  2024.509 KS   
Svar på motion gällande friskvårdssatsning med fokus på klimakteriet - 
Sanna Dabolins (V) och Martin Lindberg (V)  
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott enas om att bordlägga ärendet. 
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§ 13  2024.529 KS   
Beslut om genomförande av läktare, Alströmervallen  
Ärendebeskrivning 
Alingsås IF Fotbollsdamlag har under 2024 avancerat från Elitettan till Damallsvenskan. För 
att spel i Damallsvenskan ska vara möjligt kräver Svenska Fotbollförbundet (SvFF) att AIF 
kan erbjuda matchspel på en anläggning med tillhörande läktare som uppfyller förbundets 
krav på ändamålsenlighet.  
  
En förstudie genomfördes 2023, vars resultat visade att det var möjligt att uppföra en läktare 
på Alströmervallen där SvFFs arena- och anläggningskrav för spel i Damallsvenskan kunde 
uppfyllas. 
  
Den 23 september 2024, § 136 beslutade kommunstyrelsen att ge Fastighetskoncernen 
Alingsåshem AB i uppdrag att genomföra projektering av ny läktare till Alströmervallen.  
  
Projekteringen omfattar placering och utformning av läktare och anläggning samt förslag till 
förbättrad parkeringslösning och parkyta vid Alströmervallen.  
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 20 januari 2025 lämnat följande yttrande: 
  
För att få ett så effektivt nyttjande som möjligt av den nya anläggningen har den inte bara 
skapats utifrån SvFFs kravspecifikation utan även planerats tillsammans med kultur- och 
utbildningsförvaltningens representanter från Alströmergymnasiet.  
  
Förvaltningen bedömer att den förstärkta anläggningen sett till läktarkapacitet (800 sittande) 
med tillhörande faciliteter såsom omklädningsrum och förråd med mera skapar gynnsamma 
förutsättningar på lång sikt för såväl skola som föreningsliv. Resultatet säkerställer att 
anläggningen kan användas optimalt och under veckans alla dagar, samt att utformningen 
skett med en långsiktig utveckling av närområdet i åtanke.  
  
I det fall kommunfullmäktige fattar beslut om genomförande av byggnation av läktare på 
Alströmervallen den 26 februari 2025 är Alingsåshems bedömning att den nya anläggningen 
kan stå klar i oktober 2026.  
 

Beslut 
Förslag till beslut i kommunfullmäktige 

1. Kommunfullmäktige beslutar om genomförande av ny läktare med tillhörande 
faciliteter på Alströmervallen.  

2. Kommundirektören får i uppdrag att teckna genomförandeavtal med Alingsåshem.  
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Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Beslut genomförande av ny läktare Alströmervallen 
• PM projektering Alströmervallen 
• Bilaga 1 - Ritningar Alströmervallen 
• Bilaga 2 - Illustration exteriör läktare Alströmervallen 
• Bilaga 3 - Illustration exteriör läktare Alströmervallen entré 

 

 

17



Kommunstyrelsens 
arbetsutskott 
Protokoll 
  
2025-01-29  

 

  
 
 

 
    Utdragsbestyrkande 

 

§ 14  2024.524 KS   
Planprioritering för 2025-2026  
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott enas om att bordlägga ärendet. 
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§ 15  2024.533 KS   
Begäran om avvikelse från dygnsvila inom funktionshinderområdet i 
bilaga J till Allmänna bestämmelser  
Ärendebeskrivning 
Vård- och omsorgsnämnden beslutade den 17 december 2024, § 92 att det finns skäl att 
begära avvikelse från regeln om högst 20 timmars arbetstid i kombination med jour enligt 
bilaga J till Allmänna bestämmelser för en mindre enhet. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 13 januari 2025 lämnat följande yttrande: 
  
Vård- och omsorgsnämnden har fattat beslut och bedömt att det för närvarande finns behov 
av att även fortsatt kunna förlägga kombination av arbete och jour i upp till 24 timmar i ett 
enskilt ärende på en mindre enhet enligt Lag om stöd och service till vissa funktionshindrade 
(LSS). MBL-förhandling och riskbedömning har gjorts i ärendet. Ansökan gäller 1 år. 
  
Efter dialog med vård- och omsorgsförvaltningen bedömer kommunledningskontoret att det 
finns skäl att ansöka om avvikelse i detta enskilda ärende som vård- och omsorgsnämnden 
har begärt. 
  
Vård- och omsorgsförvaltningen får även i uppdrag att verka för att arbetstidslagen följs. 
 

Beslut 
Förslag till beslut i kommunstyrelsen 

1. Kommunstyrelsen beslutar att vård- och omsorgsnämnden får ansöka om avvikelse i 
detta ärende. 

2. Vård- och omsorgsförvaltningen får i uppdrag att verka för att arbetstidslagen följs. 

 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Begäran om avvikelse från dygnsvila inom funktionshinderområdet 

i Bilaga J 
• §92 VON - Begäran om avvikelse från dygnsvila inom funktionshinderområdet i 

Bilaga J. 
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§ 16  2024.528 KS   
Beslut om projektering Nolhaga förskola  
Ärendebeskrivning 
2017 gav Barn- och ungdomsförvaltningen Alingsåshem i uppdrag att utreda möjligheten att 
bygga en ny förskola i Nolhaga. Avtal tecknades 2018 om att upprätta ny detaljplan för 
byggnation av en förskola för 120 barn på fastigheten Sörhaga 2:4 i Alingsås. 
  
Detaljplan för Sörhaga 2:4 behandlades vid Kommunstyrelsens sammanträde den 25 
november 2024 och detaljplanen antogs av Kommunfullmäktige den 11 december 2024.  
  
Detaljplanen syftar till att möjliggöra för en ny förskola för 120 barn samt anordna adekvat 
utomhusmiljö och skapa god tillgänglighet för gående och cyklister till och från förskolan. 
  
Alingsåshem har levererat en förstudie som visar en förskolebyggnad i två plan med 
tillhörande friyta i enlighet med förvaltningens ramprogram. Nästa steg i processen är att ta 
fram underlag för projektering. Efter genomförd projektering återstår beslut om 
genomförande. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 10 januari 2025 lämnat följande yttrande: 
  
Byggnationen av en ny förskola i Nolhaga syftar till att säkerställa behovet av förskoleplatser 
i det geografiska området i Sörhaga, centrum och Noltorp samt att ge plats åt barn från 
mindre förskolor i anslutning till skolor, vilka planeras att så småningom fasas ut.  
  
Av både organisatoriska och ekonomiska skäl bör förskolor med kapacitet för färre än 60 
barn avvecklas eller byggas ut. I nuläget finns åtta kommunala förskolor med kapacitet för 
färre än 60 barn och fyra av dessa ligger i direkt anslutning till F-6 skolor.  
  
Flera av skolorna har lokalbrist där utfasningen av förskolans lokaler på ett fördelaktigt sätt 
skulle kunna tillfalla skolorna och därmed tillgodose skolornas lokalbehov.  
  
Byggnation av en ny förskola för 120 barn i Nolhaga löser ut flera av Barn- och 
ungdomsförvaltningens lokalbehov samt ligger i linje med strategin om fler större förskolor i 
kommunen.  
 

Beslut 
Förslag till beslut i kommunstyrelsen 
Alingsåshem ges i uppdrag att projektera för en ny förskola om 120 barn i Nolhaga. 
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Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Beslut om projektering ny förskola Nolhaga 
• §85 BUN - Beslut om projektering Nolhaga förskola 
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§ 17  2024.362 KS   
Ansökan om planbesked - Alingsås Hill 3  
Ärendebeskrivning 
En komplett begäran om planbesked har inkommit den 16 september 2024 och kommunen 
ska normalt ge planbesked inom fyra månader angående avsikten att inleda ett planarbete. 
Efter kontakt med sökande har handläggningstiden förlängts något. 
  
Planbegärans syfte är att ändra gällande detaljplan, som anger användningen bostad, för att 
även möjliggöra kontors- och centrumändamål på fastigheten Hill 3. Ansökan avser även att 
pröva möjligheten att tillskapa kontor i den befintliga magasinsbyggnaden på innergården. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 10 januari 2025 lämnat följande yttrande: 
  
Fastigheten Hill 3, även kallad Sandquistska gården, är belägen i den sydvästra delen av 
Alingsås stadskärna, i korsningen Södra Ringgatan/Östra Vattugränd. Kvarteret anlades på 
1700-talet och den äldsta bebyggelsen tros vara från 1830-talet. På fastigheten finns idag en 
huvudbyggnad i två våningar med tillhörande komplementbyggnader. Huvudbyggnaden 
inrymmer kontor, verksamheter och en bostad och det har funnits ett tidsbegränsat bygglov 
för verksamheterna som nu har löpt ut. Historiskt sett har fastigheten inrymt flertalet olika 
verksamheter samt bostäder. 
  
Gällande detaljplan för fastigheten är DP12 från 1990 som anger användningen bostad där 
huvudbyggnad får uppföras i två våningar. Viss del av fastigheten berörs av prickmark som 
anger att marken inte får bebyggas. Generella bestämmelser i planen omfattar fasadmaterial 
och fasadkulör samt takutformning och takmaterial. Den kulturhistoriskt och miljömässigt 
värdefulla bebyggelsen får ej förvanskas till sin yttre form och allmänna karaktär. 
  
En inriktning i kommunens översiktsplan, antagen den 31 oktober 2018, § 182, är att stadens 
identitet skapas genom en välbevarad historisk stadskärna med närhet till service, handel 
och god kollektivtrafik. Stadskärnans historiska bebyggelsemiljöer är ett av de största 
besöksmålen i kommunen. Aktuell fastighet pekas ut som byggnadsminne och är lokaliserad 
inom stadskärnan som är av riksintresse för kulturmiljövård. 
 
Kommunledningskontorets generella bedömning är att föreslagen förändring av detaljplanen 
går i linje med kommunens styrande dokument samt fastighetens historiska utveckling som 
handels- och hantverksgård. I en detaljplan bör skicket på bebyggelsen, och påverkan på de 
kulturhistoriska värdena, utredas och ligga till grund för eventuell tillämpning av 
skyddsbestämmelser och rivningsförbud. Utökat förfarande bedöms som lämpligt för 
kommande planarbete på grund av områdets lokalisering inom riksintresse för 
kulturmiljövård. 
  
Nedan följer aspekter som lyfts under beredningen av planbeskedsansökan. 
Fastigheten är, sedan år 2001, byggnadsminnesförklarad och omfattas därav av 
skyddsbestämmelser som innebär att byggnaderna ej får rivas och varken till sitt yttre, eller 
till sin planlösning, byggas om eller på annat sätt förändras. Byggnaderna ska skötas så att 
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de inte förfaller och underhåll ska ske med material och metoder anpassade till 
byggnadernas egenart. Fastigheten får heller inte ytterligare bebyggas eller på annat sätt 
förändras och byggnadernas, samt gårdsmiljöns utseende och karaktär, får inte förvanskas. 
Vid en eventuell förändring på fastigheten ska tillstånd sökas hos länsstyrelsen.  
  
I Alingsås kommuns kulturmiljöprogram, antagen den 25 april 2018, § 88, pekas Hill 3 ut som 
en fastighet med mycket högt kulturhistoriskt värde då det är en av de bevarade handels- 
och hantverksgårdar som utgör en viktig del av Alingsås historia och stadsmiljö. I 
bedömningen har både bebyggelsen och gårdsmiljön med dess vårdträd och vattenpump 
lyfts som värdefulla element i kulturmiljön. Genom att tillåta kontor- och centrumändamål kan 
förändringar på huvudbyggnaden undvikas eftersom den redan är anpassad för de 
verksamheter och den bostad som finns i byggnaden. Magasinsbyggnaden är däremot i 
dåligt skick och får i dagsläget inte beträdas. Ingen förändring är tänkt att ske i gårdsmiljön. 
  
Under planarbetet behöver skicket på bebyggelsen, främst magasinsbyggnaden, utredas och 
en antikvarisk utredning tas fram som underlag för en bedömning kring påverkan på 
byggnadsminnet och de kulturhistoriska värdena. Skyddsbestämmelser och rivningsförbud 
kan bli aktuella att införa i plankartan. Ytterligare utredningar som kommer behöva tas fram 
under planarbetet är parkeringsutredning. Vid eventuella markingrepp kan en miljöteknisk 
markundersökning behövas genomföras med anledning av att det tidigare har funnits ett 
tvätteri på aktuell fastighet. 
  
Ett planavtal behöver upprättas mellan sökande och samhällsbyggnadsförvaltningen. En 
detaljplaneändring bedöms kunna antas under år 2027. En förutsättning för detta är att 
sökanden skrivit under ett planavtal om finansiering av planarbetet senast år 2025. Med 
jämna mellanrum beslutar kommunstyrelsen om en prioritering mellan de olika 
detaljplanerna. Det innebär att tidpunkten för antagande av en detaljplan kan komma att 
justeras. 
 

Beslut 
Positivt planbesked ges till att inleda ett planläggningsarbete för fastigheten Hill 3. 
 

Expedieras till  
Planenheten 
 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Planbesked Hill 3 
• Översiktskarta Hill 3 
• Ansökan om planbesked - Alingsås Hill 3 
• Kartbild, Alingsås Hill 3 
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